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Léto nám uteklo jako voda a už jsme se opět vrátili do běžné reality všedního 
dne. Život nám „zpestřuje“ objížďka zapříčiněná uzavřeným mostem V Lipkách, 
kde začala dlouho plánovaná oprava, resp. výstavba nového mostu. Ale ani léto 
nevěstilo v obci okurkovou sezónu. Jak se předpokládalo, tak se stalo. Honba za 
nejlepším autobusovým spojem rozhýbala klidné vody nejen zastupitelům, ale i 
občanům. Kolik zastaví spojů v obci o víkendu? Budou všem vyhovovat? Nebo… 
Najde se stavební společnost, která zhotoví rekonstrukci Mateřské školy v Bělči 
za přiměřenou cenu? Velkým tématem je také samozřejmě příprava na volby 
nového zastupitelstva obce, které se blíží mílovými kroky.  
Pojďme se u tohoto tématu pozastavit a poohlédnout se po historii voleb v naší 
obci. V obecní kronice v roce 1931 je zaznamenám průběh obecních voleb, které 
se uskutečnili 27. září. Tehdy kandidovaly čtyři strany – Kandidátka nezávislých 
domkářů, Strana československých národních socialistů, Republikánská strana 
českého venkova (strana agrární) a Strana dělnická. Kronikář pan Jindřich 
Svoboda rozsáhlým způsobem zaznamenal průběh voleb. Některé pasáže cituji 
(tak jak bylo napsáno) ...„Na to přikročeno ku sčítání voličů, kteří odvolili a poté 
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ku sčítání obálek, poněvadž volební lístky se vkládaly do obálek zdali souhlasí 
s počtem voličů kteří odvolili. Tu pan předseda, který se takřka bez humoru nikdy 
nehne, když rezervní kandidátky byly uloženy zvlášť, přikročil k volebnímu osudí 
toto odemknul a s troškou humoru „tak pojďte mršky ven“ vysypal obálky na stůl. 
Tyto dle výroku pana starosty Tyšera, který mě ústně sám sdělil a prohlásil mě, že 
to byl tzv. „bordel“ napadaly na stůl i pod stůl a každý z členů volební komise si 
jich vzal hrsť. Ten počítal zde, ten tam a tak podobně. Když proveden byl součet 
obálek a tento byl stejný s počtem voličů, kteří odvolili nastalo sčítání hlasů. Po 
jejich několikerem sčítání shledalo se, že 2 hlasy schází. I přikročeno znovu ku 
prohledávání obálek a asi po 5ti minutách v obálce nalezen volební lístek strany 
českosl. soc. dem. strany dělnické. Prohledány byly znovu obálky, hledáno po 
lavicích, po zemi, pod stolem a když scházející lístek nebyl skoro po 
půlhodinovém hledání nalezen pan předseda volbu skončil, s podotknutím, že 
scházející lístek hlasovací byl asi pouze prázdná obálka. Tu když volba byla 
skončena panem předsedou nalezl člen volební komise p. Frant. Lébr na zemi 
hlasovací lístek strany nezávislých a byl uznán za platný třemi hlasy proti 
jednomu“… Dále je v kronice popisován další postup. Volby tehdy vyhráli sociální 
demokraté s počtem hlasů 144, ostatní tři strany se po volbách sloučily a získaly 
stejný počet hlasů, tj. také 144. Počet zastupitelů v r. 1931 čítalo 15 členů. 
Každé straně připadlo 7 mandátů, o poslední rozhodující mandát se losovalo. 
Losem bylo rozhodnuto, že poslední mandát získají „sdružené strany“. Po sepsání 
výsledků a podepsání všech členů volební komise, i zástupcem dohledacího 
úřadu, podal člen volební komise za stranu soc. demokratů výhradu námitek 
proti nesprávnému provedení voleb. Námitky byly zamítnuty Okresním úřadem 
v Rakovníku z důvodu připojení dobrozdání pana starosty za obecní úřad, že 
volby byly provedeny zcela řádným zákonným způsobem a že námitky se 
nezakládají na pravdě. Protistrana se odvolala k Zemskému úřadu do Prahy. 
Případ musel být znovu prošetřen. Jako vyšetřující byl pověřen pan Hugo 
Matoušek, statkář v Bělči. Zemský úřad námitky ale znovu zamítl, jako 
bezpředmětné a bez možnosti dalšího odvolání. …„To byly události politického 
rázu, které zaměstnávaly mysle všech občanů v obci a táhly se až do roku 1933 
do konce měsíce května,“ uzavírá téma voleb z 27. září 1931 kronikář pan 
Svoboda. 
U nás je v současné době situace jiná. Kandiduje pouze jedna strana, možno 
konstatovat, bohužel. Přesto doufejme, že volby proběhnou řádně a bez 
komplikací a nové zastupitelstvo bude připraveno svoji funkci vykonávat 
svědomitě, v zájmu obce a jejích občanů. 

za Obecní úřad Běleč Jitka Kinkalová 
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Zprávy z Obecního úřadu 
 
 

Volby do Zastupitelstev obcí 
 
Dne 23. – 24. září 2022 proběhnou také v naší obci volby do 
Zastupitelstva obce. 
Datum a čas konání voleb: 
Pátek   23. září 2022  od 14:00 hod. do 22:00 hod. 
Sobota   24. září 2022  od 08:00 hod. do 14:00 hod. 
 
Místo konání voleb: 
Sál Kulturního domu v Bělči, Dukelská 28, Běleč 
 
Volit může občan České republiky, který alespoň druhý den voleb dosáhne 
věku nejméně 18 let a je v den voleb v této obci přihlášen k trvalému pobytu. 
Volit může také občan jiného členského státu Evropské unie, který stejně 
jako občan ČR dosáhne druhý den voleb nejméně věku 18 let a je v den 
voleb držitelem potvrzení o přechodném pobytu nebo povolení k trvalému 
pobytu a je přihlášen v naší obci. Takový občan musí požádat o zápis do 
dodatku stálého seznamu voličů a to do 21. 9. 2022 do 16 hodin.  
Ve volbách do zastupitelstev obcí nelze volit na voličský průkaz! 
Volič po příchodu do volební místnosti prokáže svou totožnost a státní 
občanství České republiky platným občanským průkazem nebo platným 
cestovním pasem ČR. Občan jiného členského státu EU se prokáže průkazem 
o povolení k trvalému pobytu nebo potvrzením o přechodném pobytu, či 
osvědčením o registraci, které je vydáváno od roku 2022. 
Nejpozději tři dny přede dnem voleb budou voličům dodány hlasovací lístky. 
Ve dnech voleb budou za chybějící, škrtané nebo jinak označené hlasovací 
lístky vydány okrskovou volební komisí lístky jiné. 
Volič může na hlasovacím lístku označit křížkem celou volební stranu a tím 
dává hlas kandidátům v pořadí uvedeném na hlasovacím lístku nebo může 
upřednostnit až sedm kandidátů, a to označením v rámečcích před jmény 
vybraných kandidátů.  
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Slovo starosty 
 

 
Vážení spoluobčané, přátelé, kamarádi, 
 

věřím, že jste prožili příjemné letní dny a do krátících se podzimních dnů jste 
načerpali mnoho energie. Krátí se i funkční období současného obecního 
zastupitelstva, a tak si dovolím v následujících řádcích zhodnotit stručně jeho 
působení. I přes to, že se některé kroky nepodařilo prosadit nebo zrealizovat, 
věřím, že jsme u většiny z vás alespoň z části naplnili vaše očekávání. O tom, 
že práce v obci není vždy jednoduchá jste se přesvědčili všichni, kteří jste 
funkci zastupitele již vykonávali. Každý záměr je třeba nejen prosadit, ale 
také finančně a administrativně zajistit a zrealizovat. Zhmotnit všechny plány 
a vize je však často těžké. Prvotní nadšení často vystřídá apatie a dokončit 
úkoly i přes mnohé nezdary umí jen největší vytrvalci. Je třeba vhodně 
komunikovat, vypořádat se s kritikou a nést za svá rozhodnutí odpovědnost. 
A obětovat mnoho času. 
Že je malý zájem podílet se na obecních záležitostech bylo vidět právě při 
komunálních volbách v roce 2018. Kandidátku sestavilo pouze jediné 
sdružení, a i tak byl problém jednotlivé kandidáty přesvědčit. Volební účast 
však byla veliká a bylo vidět, že osud obce není občanům lhostejný. Po 
určitých problémech bylo brzy ustaveno vedení obce a práce pro obecní 
blaho mohla začít. Mezi naše hlavní investiční úkoly patřila tehdy dostavba 
vodovodního řadu, dokončení oprav střechy kulturního domu a náhrada 
nevyhovujících prvků dětského hřiště.  
Právě do obměny dětského hřiště jsme soustředili síly od samého počátku. 
Tento projekt byl dokončen i přes to, že se nepodařilo získat prostředky 
z dotačního titulu a naše obec jej hradila v plném rozsahu z vlastních 
prostředků. Dnes však toto místo patří k vyhledávaným cílům nejen dětí, ale i 
rodičů a jejich blízkých a umožňuje trávit jejich společný čas. 
Již v průběhu roku 2019 se začalo objevovat mnoho indicií, které 
naznačovaly, že existuje řada problémů na nejvyšším místě obce. Těžko se 
lze domnívat, jaké byly pravé důvody neshod, nicméně vyústily na jaře roku 
2020 k volbě nového starosty. Tato skutečnost se v mnohém projevila také 
na přípravě dalších velkých investičních akcí. Zjednodušeně řečeno jsme pro 
vlastní potíže neměli čas se věnovat těm skutečně potřebným.  
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V nové pozici se bylo třeba zorientovat a určit nový směr. Nebylo to 
jednoduché a nutně muselo dojít k mnohým změnám. 
V případě vodovodu se ukázalo, že připravenost není taková, jaká byla 
prezentována. I přes to, že se v případě vodovodu ještě tzn. nekoplo do země, 
podařilo se kompletně dokončit administrativní přípravu celého projektu a 
získat dotaci ve výši 8 mil. Kč, která umožní tuto významnou stavbu 
zrealizovat. A potvrzením, že se tak již skutečně děje je vypsání výběrového 
řízení na dodavatele stavby rozhodnutím zastupitelstva dne 15. září 2022. 
Realizace dokončení oprav střechy kulturního domu zůstává prozatím 
nedokončená. 
Nemá smysl zde vyjmenovávat mnohé malé či větší projekty, které se 
podařilo uvést v život. Zcela jistě je vnímáte a zda jsou pro obec přínosné již 
nechám na vašem osobním zhodnocení. Jako důležitou vnímám skutečnost, 
že se i přes složité období posledních let, kdy došlo k výraznému výpadku na 
straně obecních příjmů, dařilo hospodařit zdravě a s přebytkem a jsme tak 
připraveni i do budoucna realizovat mnohé významné investice. Jako 
nejvýznamnější počin uplynulého období však vnímám uvolnění jakéhosi 
těžko popsatelného napětí v mezilidských vztazích. To neznamená, že se 
občas na sebe nemračíme, ale je vidět, že nálada je i přes probíhající krize 
dobrá. 
Věřím, že se i přes mnohé nezdary podařilo zachovat důstojnost obce jako 
instituce pro občany a připravit pro budoucí zastupitele dobrou výchozí pozici. 
Poděkování tak patří nejen zastupitelům, ale všem, kteří svojí dobrou a 
odhodlanou prací přispěli ke společnému. 

Lukáš Kocman - starosta 
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Společenská rubrika 
 
 

 

JK 
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Zprávičky z naší školičky 
 

Dobrý den všem čtenářům, 
 
ve čtvrtek 1. září jsme se po prázdninách opět sešli ve školce, a to téměř 
v plném počtu. Z celkového počtu devatenácti dětí přišlo osmnáct. Přivítali 
jsme mezi sebe šest nových kamarádů. Školka má tedy v tuto chvíli plnou 
kapacitu - 19 dětí, z toho 11 děvčat a 8 chlapců. Adaptace nových dětí 
probíhá zatím velmi úspěšně. Sice se někdy tu a tam nějaká ta slzička objeví, 
ale po chvilce zase zmizí, děti jsou velmi šikovné. Nejstarší předškolní děti 
jsou pro tento rok pouze tři.   
V pondělí 5. září proběhla informační schůzka pro rodiče, na které jsme 
stručně rodiče seznámili s provozem a organizací naší školky, plánovanými 
akcemi na první pololetí a také představili novou paní učitelku Lenku 
Krupičkovou.  
Začátek září proběhl velmi klidně, dětem jsme dopřáli více volných her, tak 
aby adaptace pro nové kamarády byla opravdu pozvolná a pohodová. 
Postupně přidáváme 
činnosti a další 
aktivity.  
Ve středu 7. září nás 
ve školce navštívil 
klaun Ála.  
Děti se na něj moc 
těšily, některé si ho 
pamatují z minulých 
roků. 
Společně s klaunem 
si děti zazpívaly, 
zatančily, zakouzlily a 
velmi dobře se bavily. 
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V pátek 16. září na naší školní zahrádce proběhl projekt „Hmyzí domečky“, 
pořádaný místní akční skupinou Mezi Hrady. Lektorky seznámily děti se 
životem hmyzu v přírodě, jeho přínosem pro člověka a důležitostí jeho 
ochrany. V rámci tohoto projektu si děti dotvořily hmyzí domeček, který nám 
zůstane na zahradě a děti tak budou moci pozorovat život hmyzu.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Také si vyrobily tykadla a zahrály si na včeličky sbírající pyl z květů a pomocí 
lup zkoumaly brouky a kobylky.  
Vydařilo se nám také i počasí, po několika deštivých dnech na nás vykouklo 
sluníčko a celé dopoledne se pěkně vydařilo.  
Před sebou máme v plánu spoustu dalších aktivit, divadel, společných akcí 
pro děti i rodiče, na které se moc těšíme. Postupně také zahájíme intenzivní 
přípravu předškoláků v projektu „Mašinka, která jede do stanice škola“, 
cvičení Se Sokolem do života a Děti na startu a započne také kroužek 
angličtiny.  
Krásné babí léto, spoustu dobré nálady a trpělivosti do nového školního roku 
Vám za děti i zaměstnance přeje 

Petra Škodáková, učitelka MŠ Běleč 
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Z dění v obci 
 

 

Kultura v Bělči aneb jak bylo v létě 
 

Léto jsme zahájili koncertem 15. července pod kulturním domem. Přišla nám 
zahrát kapela „Bety, Nina a Batik boys“. Skupina nás potěšila svými písněmi 
a baladami nejen irské, skotské, anglické a australské lidové tvorby, ale i 
písněmi jiných žánrů.  Koncert měl skvělou atmosféru, která na závěr 
roztancovala publikum. 
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Další koncert měl být 5. srpna. Zahrát nám měla skupina „Starej pán“. 
Koncert musel být bohužel ze zdravotních důvodů zrušen. Přejeme brzké 
uzdravení a těšíme se na další koncert. 
Poslední hudební akce se uskutečnila v sobotu 27. srpna opět pod kulturním 
domem. Přijela nám z Kladna zahrát kapela „RUM BOYS“. Návštěvníkům 
zahráli country, trampské i folkové písně. I přes déšť, který sice rozehnal část 
publika ještě před koncem koncertu, se koncert povedl a nenarušil příjemnou 
atmosféru. 
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SK Běleč 
 

 
 
Poháry Ladislava Noska 
 
Organizátoři pohárů zasluhují absolutní jedničku! Díky všem, co se podíleli na 
přípravě, obsluze ve stánku a potom samozřejmě na úklidu. Díky všem 
mužstvům, za jejich výkony, férový přístup k soupeřům a tím i ulehčení 
rozhodčím v jejich rozhodování! Poděkování zasluhují hráči radiožurnálu, za 
jejich přístup k zápasům. Gratulace také patří hráčům Bratronic, za jejich 
vítězství a uctění památky na Lad. Noska, který také hrával za Bratronice. 
Byly to opravdu povedené poháry a uctění památky na Lad. Noska. 
 
Karel Hykl st. 
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